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中國香港體育協會暨奧林匹克委員會會長獻辭
MESSAGE FROM PRESIDENT OF SPORTS FEDERATION & OLYMPIC COMMITTEE OF HONG KONG, CHINA 

香港特別行政區行政長官獻辭
MESSAGE FROM THE CHIEF EXECUTIVE OF THE HONG KONG SPECIAL ADMINISTRATIVE REGION

中國香港體育協會暨奧林匹克委員會會長

霍震霆 GBS, JP

經歷了漫長的疫情困境後，我們為城市的復常感到高興。我們喜愛做的很多事情，都受到不同程

度的疫情而有所限制。通過考驗和磨難，我們的冠軍從未停止競爭和超越。他們體現了我們的堅

韌精神，通過刻苦訓練追求成績。現在進入 2023 年和重新開放，我們有責任表彰我們的優秀運

動員，並與他們一起慶祝所取得的成就。考慮到他們在逆境中堅忍和艱辛，他們所取得的成就更

令人印象深刻。讓我們讚美這些明星運動員，因為他們代表了我們最好的一面。

Rejoice we do at the revival of our city after such a long agonizing time in limbo. Much 

of what we love to do was crimped by quarantine restrictions of varying severity. But 

through the trials and tribulations ours champions never ceased to compete and excel. 

They, our heroes, embodied our resilient spirit as a community in all endeavors, pursuit of 

records through training and succeeding being one. Now into 2023 and the reopening it is 

incumbent upon us to give kudos to our finest athletes and celebrate with them their and our 

achievements that were all the more impressive given the circumstances and the hardships 

they had to endure with a stoic character forged in adversity. Let us give praise to the star 

athletes as they represent the best of ourselves.

Timothy T. T. FOK, GBS, JP

President

Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

「國泰 2022 年度香港傑出運動員選舉」一眾得獎者表現卓越，成績斐然，今獲殊榮，可喜可賀。

香港運動員近年在國際賽事中屢創佳績，令選舉競爭尤為激烈，廣受市民關注。今屆獲提名的運動
員有逾 340 位之多，較去年增加近五成，當中更有不少新面孔，實在令人鼓舞。得獎者成績超羣，
能在眾多優秀侯選人中脫穎而出，誠然實至名歸。然而，不論得獎與否，每位運動員堅毅不撓、全
力以赴的精神，都堪為楷模，令我們引以為傲。

本屆政府致力推動香港的體育發展，落實普及化、精英化、盛事化、專業化和產業化五大策略目標。
我們會繼續透過香港體育學院推行精英運動培訓，培育具潛質的運動員，協助他們提升技術水平，
盡展潛能。今年秋天，第十九屆亞洲運動會和第四屆亞洲殘疾人運動會將於杭州舉行，我們亦全力
支持香港運動員積極備戰，期待他們在比賽中綻放異彩，為港爭光。

我感謝中國香港體育協會暨奥林匹克委員會多年來舉辦「香港傑出運動員選舉」，表揚香港運動員
的不懈努力和驕人成就；這項活動更可啟發年輕人以一眾傑出運動員為榜樣，在體育領域勇往直前，
追求卓越。我也感謝運動員的教練、支援團隊、香港體育學院、各體育總會，以及運動員的家人和
朋友。各位悉心指導和鼎力支持，都是運動員賴以成功的關鍵。

我相信香港運動員定會精益求精，續創輝煌，同為香港體育發展開新篇。

I warmly congratulate the winners of the Cathay 2022 Hong Kong Sports Stars Awards on their 
excellence and success.

Our athletes have attained remarkable achievements at various international competitions 
in recent years, making the Awards highly competitive and appealing to Hong Kong citizens. 
More than 340 nominations have been received for this year's Awards, an increase of almost 
50% over last year, and it is encouraging to have many new nominations. While the exceptional 
achievements of the winners have made them stood out from many superb athletes and truly 
deserve our full recognition, the exemplary fortitude and determination shown by each and 
every nominee have made us all proud.

The Government is firmly committed to furthering the development of sports in Hong Kong through 
a five-pronged strategy, namely, promoting sports in the community, supporting elite sports, 
maintaining Hong Kong as a centre for major international sports events, enhancing professionalism 
in the sports sector and developing sports as an industry. We will continue to support elite sports 
training through the Hong Kong Sports Institute (HKSI) to nurture promising athletes, unleashing 
their full potential and enhancing their performance level. With the 19th Asian Games and the 4th Asian 
Para Games set to be held in Hangzhou this autumn, we fully support our athletes’ preparation for the 
events, and look forward to seeing them shine in the Games.

I am grateful to the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China for organising 
the Hong Kong Sports Star Awards over the years. It offers a great opportunity to appreciate 
the dedicated efforts of our athletes and take pride in their remarkable accomplishments, and 
to inspire more young people to pursue sporting excellence. My gratitude also goes to the 
dedicated coaches, support teams, HKSI, national sports associations as well as family members 
and friends of athletes, as their guidance and support are critical to the success of our athletes.

I am confident that our athletes will continue to scale new heights and start a new chapter for 
sports development in Hong Kong.

John KC LEE, GBM, SBS, PDSM, PMSM
Chief Executive
Hong Kong Special Administrative Region

香港特別行政區行政長官
李家超，大紫荊勳賢，SBS，PDSM，PMSM
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文化體育及旅遊局局長獻辭
MESSAGE FROM SECRETARY FOR CULTURE, SPORTS AND TOURISM

康樂及文化事務署署長獻辭
MESSAGE FROM DIRECTOR OF LEISURE AND CULTURAL SERVICES

康樂及文化事務署署長

劉明光 , JP

香港運動員一直努力不懈，專心致志，堅毅不拔，在本地、地區及國際體育賽事屢創佳績，啟迪

後輩。「香港傑出運動員選舉」是一年一度的體壇盛事，市民正好藉此良機，向一眾健兒致敬，

當中包括過去一年在不同項目的國際賽事取得優越成績，登上「世一」的運動員。

香港頂尖運動員正積極備戰今年九月舉行的杭州亞運會，當下喝彩助威，可謂恰逢其時。康樂及

文化事務署在此祝願健兒揚威華夏，再創佳績。

「香港傑出運動員選舉」得以順利舉辦，全賴中國香港體育協會暨奧林匹克委員會、香港傑出運

動員選舉籌備委員會，以及各協助機構、贊助機構與伙伴全情投入，本人衷心致謝。

謹此恭賀「2022 香港傑出運動員選舉」取得空前成功。

An annual highlight in the local sporting calendar, the Hong Kong Sports Stars Awards is 

a tribute to the relentless effort, commitment and perseverance of our athletes. These 

athletes have achieved tremendous successes in local, regional and international sports 

competitions. The Awards also offers the public an opportunity to express their sincere 

gratitude to our top players, whose exemplary performances have earned them the highest 

ranking in international competitions in different areas last year, inspiring the younger 

generation.  

It is now an opportune time to cheer on our elite athletes while they are actively gearing up 

for the upcoming Asian Games in Hangzhou, China in September. The Leisure and Cultural 

Services Department wishes them all the best achieving stellar performances in the Games.

My heartfelt thanks go to the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China, 

the Hong Kong Sports Stars Awards Organising Committee, as well as the supporting 

organisations, sponsors and partners, for without their dedication this event would not have 

been possible. 

I wish the Hong Kong Sports Stars Awards 2022 every success.

Vincent LIU, JP

Director of Leisure and Cultural Services

我衷心恭賀「國泰 2022 年度香港傑出運動員選舉」各位得獎者，亦感謝中國香港體育協會暨奧

林匹克委員會（港協暨奧委會）再次舉辦這項極具意義的活動。

「香港傑出運動員選舉」是香港體壇的年度盛事，嘉許在過去一年表現突出的香港運動員。市民

關注和支持得獎運動員，肯定和讚賞他們的努力和成就，絕對是運動員繼續追求卓越的強大動力。

在 2022 年，很多國際賽事恢復舉行，香港運動員全力以赴，在賽事中續創佳績，部份運動員的

世界排名更位列前茅，在國際體育舞台上將香港運動員努力的故事說好。原定去年舉辦的杭州亞

洲運動會和亞洲殘疾人運動會延至今年秋天舉行，運動員正積極投入訓練，努力提升技術水平。

政府會一如以往，為他們提供各方面適切的支援，全力支持他們參賽，發揮潛能，爭取佳績。

在此，我再次感謝港協暨奧委會、各體育總會、一眾教練和支援團隊，一直以來對運動員的鼎力

支持。你們在各自的崗位上，努力為運動員提供支援，全力協助他們爭取佳績，你們是運動員最

強大的後盾，實在是勞苦功高。

我謹祝香港運動員在國際體壇續放異彩，為港爭光。

My heartfelt congratulations to the winners of the Cathay 2022 Hong Kong Sports Stars 

Awards and gratitude to the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China 

(SF&OC) for organising this meaningful event again.

The Hong Kong Sports Stars Awards is an annual highlight in our sporting calendar to 

honour outstanding Hong Kong athletes for their remarkable performance in the past year.  

The public attention and support to the winners, the affirmation and appreciation for their 

endeavours and achievements, definitely serve as strong incentives for our athletes to strive 

for further excellence.

With the resumption of many international sports events in 2022, Hong Kong athletes 

have continued to perform brilliantly on the world stage.  Some of our athletes even rose 

to the top of world rankings, giving testament to the sporting excellence that is taking 

shape in Hong Kong.  The Hangzhou Asian Games and Asian Para Games, postponed last 

year, will take place this autumn and our athletes have been working extremely hard in 

their preparation. The Government will, as always, render them with our full support to help 

unleash their full potential and scale new heights.

Taking the opportunity, I wish to convey my heartfelt gratitude again to SF&OC, our national 

sports associations, dedicated coaches and professional support teams for their staunch 

support to our athletes.  Your hardwork and commitment laid the vital platform for our 

athletes to shine and excel.

Lastly, I sincerely wish our athletes continued success in the international sports arena.

Kevin YEUNG, GBS, JP

Secretary for Culture, Sports and Tourism

文化體育及旅遊局局長

楊潤雄 GBS, JP
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香港傑出運動員選舉的舉辦意義重大，不僅是對運動員的肯定和嘉許，更是鼓勵全民參與體育運

動的重要活動。今年獲得提名的運動員數目較去年增加，更有不少新面孔，展現出香港體壇後起

之秀的實力，令人振奮。

隨著疫情消退，加上香港特區政府的大力支持，本地不少國際賽事都陸續重啟，市民可以為運動

員打氣，支持他們在國際體壇上發光發熱。這一年更加繁忙，香港運動員要馬不停蹄參與最少四

個綜合項目運動會，其中以杭州亞運會最為矚目，期盼他們在比賽中繼續取得好成績。

作為籌備委員會主席，本人衷心感謝冠名贊助商國泰的合作，延續全港市民對香港運動員的關注

和支持，推動香港體育發展。同時也感謝各體育總會、傳媒朋友和市民的參與和投票，促使選舉

能順利舉辦。此外，本人亦十分感謝資助機構康樂及文化事務署、官方夥伴 Fila Marketing (Hong 

Kong) Limited 及信興集團、支持單位恒基兆業地產集團及香港海洋公園對今次選舉的支持。

最後，再次感謝所有運動員在過去一年的努力，期盼他們在未來的比賽中繼續綻放異彩，為香港

爭光。

國泰行政總裁獻辭 
MESSAGE FROM CHIEF EXECUTIVE OFFICER OF CATHAY

香港傑出運動員選舉籌備委員會主席獻辭 
MESSAGE FROM CHAIRPERSON OF HONG KONG SPORTS STARS AWARDS ORGANIZING COMMITTEE

國泰航空以港為家，我們很榮幸能夠再次冠名贊助「國泰 2022 年度香港傑出運動員選舉」。

今年是國泰連續第四年支持這項鼓勵追求卓越、積極求進及突破界限的體壇盛事。運動員在世界

舞台上代表香港所展現的核心價值，亦深深植根於國泰，我們很高興能繼續支持他們盡展所長，

實現目標。

香港擁有令人自豪的體育傳統和眾多精英運動員。我們喜見香港傑出運動員選舉愈見規模，每年

獲提名的人數逐年增加。 這不僅證明我們本土運動員的卓越成就，也顯示他們獲得廣大市民的全

力支持。

香港於 2022 要面對不少挑戰，但隨著社會已經邁向復常，多項矚目的體育盛事得以成功重辦，

吸引來自世界各地的運動員參與和觀眾置身其中，鞏固香港在國際舞台上的地位。這些大型盛事

亦為香港的運動員提供更多比賽及實現夢想的機會，從而啓發更多體壇新秀。

我們感謝香港市民和眾多體育團體所付出的努力及支持，成功舉行「國泰 2022 年度香港傑出運

動員選舉」。

最後，再次恭賀所有得獎者。我們期待香港體育界繼續取得佳績，並衷心祝願各位香港運動員繼

續盡展所長，再闖高峰。

As Hong Kong’s home airline, Cathay is incredibly proud to once again be supporting the 

Cathay 2022 Hong Kong Sports Stars Awards (HKSSA 2022) as its title sponsor. 

This is the fourth year that Cathay has supported these fantastic awards, which celebrate 

excellence, progressiveness and can-do spirit. These important values are at the very heart 

of our organisation and are exemplified by the sportspeople who represent our great city on 

the world stage. We are honoured to continue supporting them and helping them on their 

journeys as they strive to reach their goals. 

Hong Kong has a proud sporting heritage and an incredible wealth of athletic talent. We are 

delighted to see the HKSSA 2022 go from strength to strength each year, with even more 

nominations than the year before. This is testament not only to the remarkable achievements 

of our home-grown athletes, but also to the fantastic support they receive from the Hong 

Kong public. 

2022 was not without its challenges, but as Hong Kong has returned to normal it has been 

wonderful to see some of the city’s foremost sporting events back and at their best, 

attracting participants and spectators from across the globe, and reinforcing Hong Kong’s 

position on the world stage. These mega events will also mean more opportunities for our 

athletes to compete, to achieve their dreams, and to inspire the next generation of Hong 

Kong sports stars.

We would like to thank the Hong Kong public and the many other sporting organisations 

whose important work and support make the HKSSA 2022 possible. 

A huge congratulations to all the winners. We look forward to the continued success of Hong 

Kong sport and to seeing our athletes compete for many years to come.

Ronald LAM

Chief Executive Officer 

行政總裁

林紹波

香港傑出運動員選舉籌備委員會主席

郭志樑 BBS

Karl C. KWOK, BBS 

Chairperson 

Hong Kong Sports Stars Awards Organizing Committee

The Hong Kong Sports Stars Awards is of great significance, not only as a recognition and 

commendation for the athletes, but also as an important event that encourages participation 

in sports by the entire community. This year, the number of nominated athletes and teams 

has increased compared to last year, and there are many new faces, demonstrating the 

rising stars in Hong Kong's sports scene, which is exciting.

With the easing of the pandemic and the strong support of the Hong Kong SAR Government, 

many local international sports events have resumed, and members of the public can cheer 

on and support athletes to shine on the international stage.  This year will be even busier, 

with Hong Kong athletes participating in at least four multi-sport Games, among which the 

Hangzhou Asian Games is particularly eye-catching. We hope that they will continue to 

achieve good results in competitions.

As the Chairman of the Organizing Committee, I sincerely thank Cathay, the title sponsor, 

for their cooperation in promoting the attention and support among the public for Hong 

Kong athletes and sports development in Hong Kong.  At the same time, I also express 

my gratitude to the National Sports Associations, media friends, and the public for their 

participation and votes, which have contributed to the smooth running of the Awards. I am 

also very grateful for the support of the funding organization, Leisure and Cultural Services 

Department, official partners, Fila Marketing (Hong Kong) Limited and Shun Hing Group; and 

supporters, Henderson Land Group and Ocean Park Hong Kong, for this event.

Finally, congratulations to all athletes for their hard work over the past year, and we hope that 

they will continue to shine in future competitions and bringing glory home.
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香港傑出運動員選舉 – 委員會名單
HONG KONG SPORTS STARS AWARDS– COMMITTEES LIST

籌備委員會 ORGANIZING COMMITTEE

主席
Chairperson

郭志樑博士 Dr. Karl C. KWOK, BBS
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會副會長
Vice-President, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

副主席
Vice-Chairperson

黃寶基先生 Mr. WONG Po Kee, MH
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會義務副秘書長
Hon. Deputy Secretary General, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

成員
Members

余國樑先生 Mr. Tony K. L. YUE, BBS, JP
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會副會長
Vice-President, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

何劍暉女士 Ms. Fay K. F. HO
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會義務副秘書長
Hon. Deputy Secretary General, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

孔得泉先生 Mr. Benjamin T. C. HUNG
康樂及文化事務署助理署長 ( 康樂事務 )
Assistant Director (Leisure Services), Leisure & Cultural Services Department

黃曉盈小姐 Miss Wong Hiu Ying, Angel
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會運動員委員會委員
Member, Athletes Committee, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

鍾志樂先生 Mr. CHUNG Chi Lok, Arnold
中國香港龍舟總會代表
Representative, Hong Kong China Dragon Boat Association

楊穎新先生 Mr. YEUNG Wing Sun A.N.W.
香港劍擊總會代表
Representative, Hong Kong Fencing Association

李怡苑博士 Dr. LI Yee Yuen, Diana, EdD
香港欖球總會代表
Representative, Hong Kong Rugby Union

李漢源先生 Mr. Patrick LI

評審團 JUDGING PANEL

當然成員
Ex-officio

郭志樑博士 Dr. Karl C. KWOK, BBS
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會副會長
Vice-President, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

成員
Members

孔得泉先生 Mr. Benjamin T. C. HUNG
康樂及文化事務署助理署長 ( 康樂事務 )
Assistant Director (Leisure Services), Leisure & Cultural Services Department

林大輝博士 Dr. LAM Tai Fai, GBS, JP
香港體育學院有限公司主席
Chairman, Hong Kong Sports Institute Limited

郭思華女士 Ms. KWOK Sze Wah
香港體育記者協會秘書
Secretary General, Hong Kong Sports Press Association

黃金寶先生 Mr. WONG Kam Po, SBS
中國香港體育協會暨奧林匹克委員會運動員委員會主席
Chairperson, Athletes Committee, Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China

鄧竟成先生 Mr. TANG King Shing, GBS, PDSM

文嘉豪先生 Mr. MAN Ka Ho, Donald
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候選運動員精彩相片
HIGHLIGHTS OF NOMINEES
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香港傑出男運動員候選名單
NOMINEES OF HONG KONG SPORTS STARS AWARDS FOR MEN

黃尹雋
WONG Wan Chun

田徑 Athletics

甄卓偉
YAN Cheuk Wai

賽車 Motorsport

張家瑋
CHEUNG Ka Wai

桌球 Billiard

余梓維
YU Tsz Wai

定向 Orienteering

李卓耀
LEE Cheuk Yiu
羽毛球 Badminton

陳翔志
CHAN Cheung Chi Shoji 

攀山及攀登 Mountaineering and Climbing

譚駿軒
TAM Chun Hin

拳擊 Boxing

朱文佳
CHU Man Kai

殘疾人士體育 - 羽毛球 
Sports for Physically Disabled - Badminton

張子衝
CHEUNG Tsz Chung

獨木舟 Canoe

趙顯臻
CHIU Hin Chun

賽艇 Rowing

施嘉鑫
SZE Ka Yam

體育舞蹈 DanceSport

陳浩然
CHAN Ho Yin
足毽 Shuttlecock

梁嘉儒
LEUNG Ka Yu

單車 Cycling

貝俊龍
BEZY Nicholas

帆船 Sailing

張家朗
CHEUNG Ka Long

劍擊 Fencing

袁立勤
YUEN Lap Kan

滑冰 Skating

許龍一
KHO Taichi
高爾夫球 Golf

劉子均
LAU Tsz Kwan

壁球 Squash

鄧韋樂
TANG Wai Lok
智障人士體育 - 游泳 

Sports for the Intellectually Disabled - Swimming

黃鎮廷
WONG Chun Ting

乒乓 Table Tennis

石偉雄
SHEK Wai Hung

體操 Gymnastics

何甄陶
HO Ian Yentou

游泳 Swimming

李玨穎
LEE Kwok Wing

柔道 Judo

童銳衡
TUNG Yui Hang
跆拳道 Taekwondo

招俊然
CHIU Chun Yin

空手道 Karatedo

黃澤林
WONG Chak Lam Coleman

網球 Tennis

葉泓曦
YIP Wang Hei

劍道 Kendo

何証騫
HO Ching Hin

武術 Wushu

余家寶
YU Ka Po

小型賽車 Karting

奧斯卡
COGGINS Oscar Louis

三項鐵人 Triathlon

陸浩文
LUK Ho Man
拯溺 Life Saving
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香港傑出女運動員候選名單
NOMINEES OF HONG KONG SPORTS STARS AWARDS FOR WOMEN

杜雪欣
TO Suet Yan

健美 Bodybuilding and Fitness

吳安儀
NG On Yee

桌球 Billiard

陳嘉莉
CHAN Ka Lee

獨木舟 Canoe

李思穎
LEE Sze Wing

單車 Cycling

陳芷澄
CHAN Tsz Ching

高爾夫球 Golf

江旻憓
KONG Man Wai Vivian

劍擊 Fencing

黃曉盈
WONG Hiu Ying Angel

體操 Gymnastics

陳睿琳
CHAN Yui Lam
智障人士體育 - 游泳 

Sports for the Intellectually Disabled - Swimming

劉慕裳
LAU Mo Sheung Grace

空手道 Karatedo

徐淑琪
TSUI Shuk Ki

柔道 Judo

PITTAYAYON Usa
劍道 Kendo

夏日婷
HA Yat Ting

草地滾球 Lawn Bowls

駱倩華
LOK Sin Wah Cythia

賽車 Motorsport

陳芷晴
CHAN Tsz Ching

拯溺 Life Saving

黃淨淳
WONG Tseng Shun

攀山及攀登 Mountaineering and Climbing

曾靜怡
TSANG Ching Yee

泰拳 Muay Thai

何宛淇
HO Yuen Kei

傷殘人士體育 - 硬地滾球 
Sports for Physically Disabled - Boccia

林楚茹
LAM Cho Yu

定向 Orienteering

洪詠甄
HUNG Wing Yan Winne

賽艇 Rowing

高文思
HIGHFIELD Nancy Jane

帆船 Sailing

蘇怡
SO Joanna

滑冰 Skating

盧慧鳴
LO Wai Ming
足毽 Shuttlecock

陳善鈺
CHAN Sin Yuk

壁球 Squash

何詩蓓
HAUGHEY Siobhan Bernadette

游泳 Swimming

馬心沂
MA Sum Yi

跆拳道 Taekwondo

杜凱琹
DOO Hoi Kem
乒乓 Table Tennis

張瑋桓
CHONG Eudice Wong

網球 Tennis

賀思樂
HALL Charlottee Emily

三項鐵人 Triathlon

曾楚喬
TSANG Cho Kiu

武術 Wushu

俞雅欣
YUE Nga Yan

田徑 Athletics
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香港最佳運動隊伍候選名單
NOMINEES OF HONG KONG SPORTS STARS AWARD FOR TEAM ONLY SPORT

香港五人棒球隊
Hong Kong Baseball5 Team

棒球 Baseball

南華籃球隊
SCAA Basketball Team

籃球 Basketball

香港獨木舟水球女子隊
Hong Kong Canoe Polo Female Team

獨木舟 Canoe

香港曲棍球女子隊
Hong Kong Hockey Women's Team

曲棍球 Hockey

香港競技聯賽啦啦隊
CFHK Cheerleading Premier Team

啦啦隊 Cheerleading

香港合球隊
Hong Kong Korfball Team

合球 Korfball

香港男子板球隊
Hong Kong Men's Cricket Team

板球 Cricket

男子 U21 棍網球代表隊
Men's U21 Lacrosse Representative Team

棍網球 Lacrosse

香港單車球隊
Hong Kong Cycle-ball Team

單車 Cycling

香港男子七人欖球代表隊
Hong Kong Men's Rugby Sevens Team

欖球 Rugby

中國香港龍舟代表隊
Hong Kong China Dragon Boat Team

龍舟 Dragon Boat

 香港女子成年排球代表隊
Hong Kong Senior Women's Volleyball TeamDragon Boat Team

排球 Volleyball

香港男子足球代表隊
Hong Kong Men's Football Representative Team

足球 Football

香港男子手球代表隊
Hong Kong Men Handball Team

手球 Handball
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香港最佳運動組合候選名單
NOMINEES OF HONG KONG SPORTS STARS AWARDS FOR TEAM EVENT

香港羽毛球代表隊 - 混合雙打
（李晉熙 / 吳芷柔）

Hong Kong Badminton Team - Mixed Doubles 
（LEE Chun Hei Reginald / NG Tsz Yau)

羽毛球 Badminton

中國香港健美代表隊
Hong Kong Bodybuilding Team
健美 Bodybuilding and Fitness

許晉瑜及吳淑儀
HUI Chun Yu & NG Shuk Yee

體育舞蹈 DanceSport

香港乒乓球代表隊 - 女子雙打 (WD22)
Hong Kong Table Tennis Team - Women's Doubles (WD22)

智障人士體育 - 乒乓 
Sports for the Intellectually Disabled - Table Tennis

香港女子重劍代表隊
Hong Kong Women's Epee Team

劍擊 Fencing

香港柔道形女子隊
Hong Kong Judo Kata Women's Team

柔道 Judo

香港小型賽車扭樽賽隊伍
Hong Kong Karting Slalom Team

小型賽車 Karting

女子成年隊際組手
Female Senior Team Kumite

空手道 Karatedo

香港劍道男子隊（第 32 屆首爾盃）
Hong Kong Kendo Men's Team  (32nd Seoul Cup)

劍道 Kendo

世界大學生定向接力隊 - 短途接力隊
FISU World University Orienteering 

Championships Relay Team - Sprint Relay
定向 Orienteering

香港拯溺女子拋繩青年隊
Hong Kong Lifesaving Women Line Throw  (Youth)

拯溺 Life Saving

殘疾人羽毛球男子 SH6 級雙打
Para Badminton Men's SH6 Doubles

殘疾人士體育 - 羽毛球 Sports for Physically  
Disabled - Badminton

香港女子 49erFX 隊 
Hong Kong 49erFX Women Team

帆船 Sailing

男子公開組雙人單槳艇 

Men's Open Pair
賽艇 Rowing

女子足毽隊
Shuttlecock Women's Team

足毽 Shuttlecock

香港女子乒乓球隊（女子雙打組合）
Hong Kong National Table Tennis Women's Team 

(Women's Doubles)
乒乓 Table Tennis

香港女子壁球隊
Hong Kong Squash Women's Team 

壁球 Squash

香港三項鐵人混合接力隊
Hong Kong Triathlon Mixed Team Relay

三項鐵人 Triathlon
 

香港青少年女子武術對練隊
Hong Kong Junior Girls' Wushu Dual Event Group

武術 Wushu

香港女子成年沙灘排球代表隊
Hong Kong Senior Women's Beach Volleyball Team

排球 Volleyball

香港花式單車雙人公開隊
Hong Kong Artistic Cycling Pair Open Team

單車 Cycling
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國泰 2021年度香港傑出運動員選舉 – 
得獎運動員相片
AWARDEES’ PHOTOS OF THE CATHAY 2021 HONG KONG SPORTS STARS AWARDS

頒獎典禮花絮
Highlights of the Awards 
Presentation Ceremony

頒獎典禮當晚獲一眾嘉賓到場支持
The Awards Presentation Ceremony was well supported by 
our guests.

大會特別邀請了新增奧運項目 ，霹靂舞為當晚
表演助興
The Organizer specially invited the new Olympic Sports – 
Breaking to perform in that night.

「香港傑出男 / 女運動員」得獎者 ( 由左至右 )
Awardees of “Hong Kong Sports Stars Awards for Men/ Women” (from left to right)

劉知名 ( 空手道 )，黃鎮廷 ( 乒乓 )，何詩蓓 ( 游泳 )，張家朗 ( 劍擊 )，朱文佳 ( 殘疾人士體育 
- 羽毛球 )，李慧詩 ( 單車 )，杜凱琹 ( 乒乓 )，江旻憓 ( 劍擊 )
LAU Chi Ming (Karatedo), WONG Chun Ting (Table Tennis), HAUGHEY Siobhan Bernadette 
(Swimming), CHEUNG Ka Long (Fencing), CHU Man Kai (Sports for the Physically Disabled 
– Badminton), LEE Wai Sze (Cycling), DOO Hoi Kem (Table Tennis) and KONG Man Wai 
Vivian (Fencing)

「香港最佳運動組合」得獎組合 
Awarding team of “Hong Kong Sports Stars Awards for Team Event” 

後排 : 香港女子乒乓球代表隊      前排 : 硬地滾球 BC4 雙打隊伍
Back: Hong Kong Table Tennis Women's Team      Front: Boccia BC4 Pairs 

「國泰星中之星香港傑出男/ 女運動員大獎」
得獎者
Cathay Best of the Best Hong Kong Sports Stars 
Award for Men/ Women

左 : 何詩蓓 ( 游泳 )    右 : 張家朗 ( 劍擊 ) 
Left: HAUGHEY Siobhan Bernadette (Swimming)
Right: CHEUNG Ka Long (Fencing)

「香港最佳運動隊伍」得獎隊伍 
Awarding team of 
“Hong Kong Sports Stars Award for Team Only Sport” 

香港男子七人欖球代表隊 
Hong Kong Rugby Union Men's Team

得獎組合
Team Event Winner 

香港羽毛球代表隊混合雙打 ( 鄧俊文 / 謝影雪 )
Hong Kong Badminton Team - Mixed Doubles 
(TANG Chun Man/TSE Ying Suet)
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候選運動員精彩相片
HIGHLIGHTS OF NOMINEES
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文化體育及旅遊局

Culture, Sports and Tourism Bureau

康樂及文化事務署

Leisure and Cultural Services Department

國泰

Cathay

Fila Marketing (Hong Kong) Limited

信興集團

Shun Hing Group

恒基兆業地產集團

Henderson Land Group

香港海洋公園

Ocean Park Hong Kong

所有附屬本地體育總會

All Affiliated National Sports Associations

香港知專設計學院

Hong Kong Design Institute

鳴謝
ACKNOWLEDGEMENTS

超過 100 位候選運動員出席，場面墟冚。
More than 100 nominees attended the Press Conference to support the event.

嘉賓與運動員大合照。
Group photo with guests and athletes.

嘉賓與運動員在記者會為大家揭曉選舉詳情。
Guests and athletes announced the nomination 
details during the Press Conference.

運動員為大家分享近況，並鼓勵市民積極參與投票，
支持香港運動員。
Athletes shared their update news and encouraged 
members of public to actively cast their vote for 
Hong Kong athletes.

公眾投票記者會在將軍澳新都城舉行，獲不
少市民即場投票支持。
The Press Conference was held at the MCP 
CENTRAL at Tseung Kwan O, members 
of the public casted their votes on site to 
support their favourite athletes.

現場設有即場投票供市民參與。
Public Voting Counters were 
set up on site for member of 
the public to cast their votes.

嘉賓與運動員為公眾投票活動揭開序幕。
Guests and athletes kick off the public voting 
activities. 

今屆宣傳短片的主角，包括林衍聰 ( 劍擊 )、
李嘉文 ( 賽艇 ) ( 後排 )、李婉賢 ( 賽艇 )、張
敬煒 ( 單車 ) ( 前排 ) 特別出席記者會支持及
欣賞短片首播。
The main charters of the promotional 
video included LAM Hiu Chung (Fencing), 
LEE Ka Man (Rowing) (back row) & LEE 
Yuen Yee (Rowing) , CHEUNG King Wai 
(Cycling) (front row) attended the Press 
Conference to support the event and saw 
the first launch of the video.

國泰 2022 年度香港傑出運動員選舉 – 
記者招待會
PRESS CONFERENCES OF THE CATHAY 2022 HONG KONG SPORTS STARS AWARDS






